
خبر کوتاهاخبار
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی : 

مسئولان شهری یک روز با »ویلچر« سرکار بروند

تعطیلی مراکز »ترک الکل« و درمان الکلی ها در انتظار تعیین تکلیف

معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش:

20 میلیون کاربر ایرانی اینترنت کمتر از 20 سال سن دارند

سرپرست شهرداری منطقه یک :

تردد ایمن و آسان معلولین در اولویت طراحی معابر شهری است

از مسئولان  وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
محل  تا  منزل  مسیر  روز  یک  تا  خواست  شهری 
کارشان را با ویلچر طی کنند و اگر دیدند که این 
کار ممکن نبود برنامه ریزی های لازم برای مناسب 

سازی فضاهای شهری را انجام دهند.
روز  مناسبت  به  که  شریعتمداری  محمد 
در  بود  آنان حاضر شده  در جمع  معلولان  جهانی 
آنها  ابتدا  تا  خواست  معلولان  از  سخنانش  ابتدای 
خواسته هایشان را مطرح کنند و سپس پاسخگوی 

مطالبات و خواسته های آن شد.
در این نشست یکی از معلولان که نابینا بود 
معلولان  حقوق  از  حمایت  قانون  کامل  اجرای  بر 
تاکید کرد و گفت: خواسته ما از دولت این است که 
اگرچه در شرایط تحریم و اوضاع نامساعد اقتصادی 
قرار داریم اما با تمام ظرفیت هایش در بودجه سال 
معلولان  حقوق  از  حمایت  قانون  به  کشور  آینده 
توجه کند. همچنین مجلس شورای اسلامی نیز با 
عیار  تمام  اجرای  بر  نظارتی خود  وظیفه  به  توجه 
این قانون نظارت کافی داشته باشد، بطوریکه همه 
دستگاه ها تکالیفی که بر عهده شان قرار گرفته است 

را انجام دهند.
این نشست  از معلولان حاضر در  یکی دیگر 
و  کرد  اشاره  توانبخشی  خدمات  بالای  هزینه  به 
انجام  برای  ایمنی  خدمات  نبود  کنار  در  گفت: 
توانبخشی و کاردرمانی هزینه تهیه لوازمی مانند 
برای  معلولان  و  بالاست  بسیار  نیز  برقی  ویلچر 
و حتی سال ها  ماه ها  گاهی  این خدمات  دریافت 

نوبت می ماند. پشت 
که  جمع  در  حاضر  معلولان  از  دیگر  یکی 
فضاهای  سازی  مناسب  عدم  به  بود  نیز  ناشنوا 
شهری و عدم امکان استفاده از وسایل حمل و نقل 
امروز  حتی  گفت:  و  کرد  اشاره  مترو  مثل  شهری 
که  در محل حوزه هنری برای بزرگداشت این روز 

نه  تالار  این  نیز فضای  برگزار شده است  مراسمی 
برخوردار  ویلچر  عبور  مخصوص  رمزهای  از  تنها 
سرویس های  مانند  فضاهایی  حتی  بلکه  نیست 
معلولان  برای  لازم  امکانات  حداقل  از  بهداشتی 

برخوردار نبودند.
معلول دیگری نیز به کمبود درآمد معلولان و 
کمبود ظرفیت های اشتغال آنها اشاره کرد و از وزیر 
تعاون خواست تا به شرایط دشوار زندگی معلولان 
است،  شکنجه  شبیه  گاهی  خودش  تعبیر  به  که 

رسیدگی کند.
سخنانش  آغاز  در  شریعتمداری  محمد 
مسئولان را به تشکیل کمپین »هر مسئول دوست 
یک خانواده معلول« دعوت کرد و گفت: از مقام های 
مسئول می خواهم که با خانواده های معلول ارتباط 
مستقیمی برقرار کنند و از نزدیک شاهد مشکلات 

آنها باشد.
با  ادامه  در  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر 

نباید  اینکه همه ما اعضای یک خانواده ایم و  بیان 
خود را جدا از معلولان ببینیم، افزود: تنها یک سوم 
بدو  از  جهان  معلولان  میلیاردی  یک  جمعیت  از 
زندگی  طول  در  افراد  بقیه  و  بوده اند  معلول  تولد 
اثر حوادث، بیماری های مزمن یا سالمندی و...  بر 
معلولیت  بنابراین  پیوسته اند.  معلولان  جامعه  به 
معلولان  جامعه  از  خارج  افراد  احتمالی  سرنوشت 

است.
نباید  مسئولان  اینکه  بیان  با  شریعتمداری 
تصمیم گیری  مردم  نمایندگان  مشارکت  بدون 
ارتباط  باید  بهزیستی  مسئولان  کرد:  اظهار  کنند، 
نزدیکی با مردم و مددجویان برقرار کنند و مجلس 
هم باید بر عملکرد دستگاه ها نظارت داشته باشد. 
یک سوم منابع بهزیستی باید صرف امور توان بخشی 
شود. از سازمان بهزیستی می خواهم روشی را برای 
نظارت نمایندگان معلولین بر نحوه هزینه کرد این 
بودجه فراهم کنند تا امکان استفاده آنها از منابع 

بدون پارتی فراهم شود و آنها از نحوه هزینه کردها 
اطلاع پیدا کنند.

در  معلولان  از  درصد   ۴.۸ اینکه  بیان  با  وی 
ایران معلولیت سخت دارند، تصریح کرد: مقام های 
مستقیم  ارتباط  معلولان  خانواده  با  باید  مسئول 
ببینند.  را  آنها  مشکلات  نزدیک  از  و  کنند  برقرار 
این  تصویب  با  مردم نهاد  سازمان های  مسئولان 

قانون و بودجه سال آینده بی تفاوت نباشند.
ممنوعیتی  اینکه  بر  تاکید  با  تعاون  وزیر 
ندارد،  وجود  مجلس  در  معلولان  نمایندگی  برای 
انتخابات  بعدی  دور  برای  تا  خواست  معلولان  از 
مجلس تلاش کنند تا نماینده ای از آنان در مجلس 
حضور داشته باشد و حتی فراکسیونی در این حوزه 
تشکیل دهند افزود: زمانی که یکی از اعضای این 
با  معلولش  فرزند  که  گفت  جلسه  این  در  جامعه 
خدا  از  است  بیکار  ریاضی  رشته  دکتری  داشتن 
این  برای  نتوانسته ایم  چرا  که  کردم  مرگ  طلب 
افراد مستعد کاری کنیم. من خودم شاهد نگهداری 
درک  را  شما  و  بودم  سالها  برای  پدرم  از  مادرم 

می کنم.
شریعتمداری افزود: دولت برای مناسب سازی 
حدود ۱۵ هزار و ۲۰۰ خودرو اقدام کرده است، اما 
هزار   ۱۴ همچنین  خیر.  کافیست؟  تعداد  این  آیا 
سوی  از  شغلی  مهارت های  آموزش  نفر   ۳۰۰ و 
می کند؟  کفایت  تعداد  این  آیا  دیده اند.  بهزیستی 
پاسخ باز هم منفی است. زمانی که دیدم در قانون 
معلول  یک  از  بیش  که  خانواده هایی  به  که  آمده 
دارند مسکن داده می شود، تعجب کردم. یعنی اگر 
فردی بخواهد مسکن داشته باشد باید یک معلول 
دیگر به خانواده اش اضافه کند؟ یا معلولان را کنار 
هم جمع کنیم؟ باید به این مشکلات و مساله بیمه 
توجه  آنها  درمان  بالای  هزینه  دلیل  به  معلولان 

کنیم.

درمان  مرکز  درمان  و  پیشگیری  معاون 
سازمان بهزیستی کشور با اشاره به افزایش حدود 
۲ تا ۳ درصدی تماس ها با خط ملی اعتیاد درباره 
درمان  گفت:  »الکل«  مصرف  با  مرتبط  موضوعات 
مصرف الکل یک مقوله تخصصی است و افراد باید 
در این مورد دوره تخصصی ببینند و مراکز خاصی 

هم باید برای این منظور وجود داشته باشد.
فرید براتی سده با بیان اینکه در دو سه ماه اخیر 
بر تعداد سوالات در مورد مصرف الکل و مراکز درمان 
آن در تماس با »خط ملی اعتیاد« افزوده شده است، 
گفت: در حال حاضر مرکز درمان مصرف الکلی زیر 
نظر سازمان بهزیستی وجود ندارد که آن را معرفی 
کنیم و تماس های برقرار شده در موارد حاد را بیشتر 

به بیمارستان ها ارجاع می دهیم.
افزایش 3 درصدی تماس های مرتبط با 

الکل با خط ملی اعتیاد
وی با اشاره به افزایش حدود ۲ تا ۳ درصدی 
تماس ها با خط ملی اعتیاد درباره موضوعات مرتبط 
با مصرف الکل طی دو ماه اخیر، اظهار کرد: پیش 
از این حتی این تعداد تماس نیز با خط ملی اعتیاد 
در مورد  الکل برقرار نمی شد. قبلا در یک ماه حتی 
تعداد  این  الان  اما  نداشتیم  هم  تماس  مورد  یک 
افزوده شده است. مشکل این است که برای درمان 
الکل مرکز ویژه ای نداریم و چون مرکز خاصی برای 
را  ندارد، نمی توانیم تماس گیرندگان  ارجاع وجود 

به طور دقیق راهنمایی کنیم.
معاون پیشگیری و درمان مرکز درمان سازمان 
بر  فرض  اینکه  بیان  با  ادامه  در  کشور  بهزیستی 
انجام  را  اعتیاد  درمان  کار  که  مراکزی  است،  این 
داشته  اطلاعات  هم  مورد  این  در  باید  می دهند، 
می دانیم  که  درحالیست  این  داد:  توضیح  باشند، 
یک  الکل  مصرف  درمان  چراکه  نیست،  طور  این 
تخصصی  دوره  باید  افراد  و  است  تخصصی  مقوله 

منظور  این  برای  باید  هم  خاصی  مراکز  و  ببینند 
وجود داشته باشد. در نهایت نیز اگر موضوع بحرانی 
باشد ما آنها را به بیمارستان ها ارجاع می دهیم اما 
می دانیم بیمارستان ها هم برنامه خاصی ندارند و 
ما در حد امکانات موجود آنها راهنمایی می کنیم.

براتی سده با بیان اینکه گزارش تماس های برقرار 
شده با خط ملیّ اعتیاد نشان می دهد که تماس ها در 
این مورد  یافته و خانواده ها در  افزایش  الکل  مورد 
سوالاتی دارند، اظهار کرد: سازمان بهزیستی چند سال 
پیش مرکز ترک الکلی را به صورت پایلوت افتتاح کرد، 
اما از طرف وزارت بهداشت گفتند براساس مصوبه و 
کشور،  وزارت  در  الکل  با  مقابله  ملی  کمیته  سند 
درمان الکل بر عهده وزارت بهداشت و دانشگاه های 
علوم پزشکی است. کسانی هم که آن زمان در سازمان 
بهزیستی مسئولیت داشتند این رویه را پذیرفتند و 

مرکز سازمان بهزیستی تعطیل شد.
۱۵۰ مرکز درمان الکل وزارت بهداشت 

کجا هستند؟
یا  مراکز  این  که  بود  این  انتظار  افزود:  وی 
هم  را  الکل  درمان  خودشان  اعتیاد،  ترک  مراکز 
الکل به  اینکه مراکزی برای درمان  یا  انجام دهند 
طور مجزا فعال شود که متاسفانه هیچکدام محقق 
با  مقابله  ملی  کمیته  در  جلسه ای  در  اخیرا  نشد. 
الکل در مراکز درمان  الکل مصوب شد که درمان 
اعتیاد انجام شود. نامه ای هم برای ما فرستادند و از 
بهزیستی خواستند به مراکز درمان سرپایی بگوییم 

که درمان الکل را هم انجام دهند.
معاون پیشگیری و درمان مرکز درمان سازمان 
به  کار  این  برای  اینکه »ما  بیان  با  بهزیستی کشور 
نیاز  مخدر  مواد  با  مبارزه  ستاد  دبیرخانه  موافقت 
داشتیم«، تصریح کرد: به همین دلیل نامه ای به ستاد 
با مواد مخدر نوشتم و این قضیه در کمیته  مبارزه 
ستاد  بهداشت،  وزارت  مسئولین  حضور  در  درمان 

مبارزه با مواد مخدر و بهزیستی مطرح شد. در این 
جلسه دوستان وزارت بهداشت عنوان کردند که ما 
اعتیاد  ۱۵۰ درمانگر مواد مخدر را در مراکز درمان 
آموزش دادیم که این افراد بتوانند درمان الکل را هم 
اینکه این ۱۵۰ مرکز درمان  اما درباره  انجام دهند، 
چیزی  می کنند؟  کار  چه  و  هستند؟  کجا  در  الکل 
نگفتند. براتی سده افزود: قرار شد طی یک دوره ۶ 
ماهه که الان یکی دو ماهی از آن گذشته گزارشی به 
کمیته درمان ارائه شود که نتیجه فعالیتشان چه بوده 
و بر اساس آن تصمیمی بگیرند که آیا درمان الکل به 
مراکز ترک اعتیاد منتقل شود یا در جای جداگانه ای 
فعال شود؟. هنوز هیچ نتیجه مشخصی اعلام نشده و 

این کار در حال انجام است.
وی ادامه داد: به هر حال این مشکل در مورد 
درمان مصرف الکل وجود دارد و مردم هم در این باره 
سوال دارند و هم نیاز دارند تا خدمات بگیرند، اما هنوز 
منتظریم وزارت بهداشت و دبیرخانه ستاد مبارزه با 
مواد مخدر و وزارت کشور تعیین تکلیف کنند.  اگر 
مسئولیت بر عهده سازمان بهزیستی قرار گرفت که 
بهداشت مسوول  وزارت  وگرنه خود  انجام می دهیم 

است و باید اقدامات لازم را انجام دهد.
مراکز درمان اعتیاد کفایت لازم برای 

درمان الکلی ها را ندارند
معاون پیشگیری و درمان مرکز درمان سازمان 
بهزیستی کشور با بیان اینکه معتقدم مراکز درمان 
ندارند،  را  الکلی ها کفایت لازم  برای درمان  اعتیاد 
از  بخشی  که حداقل  می رسد  نظر  به  داد:  توضیح 
مراکز  که  هستند  خاصی  خدمات  نیازمند  افراد، 
سرپایی ترک اعتیاد نمی توانند این خدمات خاص 
را ارائه بدهند و باید برای این افراد کاری کرد. چرا 
که آنها وابسته به الکل هستند. در حال حاضر این 
مسئله ما هم هست که در خط ملی اعتیاد مشکل 
پاسخ دهی به مردم را داریم و روز به روز هم این 

افراد در حال افزایش هستند.
ویژگی های شخصیتی و بیماری 

مصرف کنندگان الکل متفاوت از 
مصرف کنندگان مواد مخدر است

همچنین دکتر محمدرضا قدیرزاده، کارشناس 
درمان اعتیاد نیز، در اینباره که آیا فردی که دوره 
آموزش ترک مواد مخدر را دیده، می تواند خدمات 
ترک الکل را هم ارائه دهد؟ گفت: مشکلی نیست 
به نظر می رسد پزشکان عمومی هم می توانند این 
درمان را انجام دهند و لازم نیست حتما در کلینیک 
ترک الکل باشند، اما کسی که دوره آموزشی ترک 
اعتیاد را دیده است این کار را بهتر می تواند انجام 
دهد. چراکه گاهی این افراد در کنار اعتیاد به الکل، 

مصرف کننده مواد دیگر هم هستند.
از  بسیاری  حاضر  حال  در  اینکه  بیان  با  وی 
مشغول  الکل  به  وابستگی  مورد  در  روان پزشکان 
اینکه  به  توجه  با  کرد:  اظهار  هستند،  فعالیت 
درمانگر اعتیاد هستم می دانم که برای درمان الکل 
ویژگی های شخصیتی و بیماری این افراد متنفاوت 
باعث  و همین  است  مخدر  مواد  به  معتاد  افراد  از 
می شود این افراد از کسانیکه برای درمان اعتیاد با 

مواد مخدر مراجعه می کنند، متمایز باشند.
معمولا  اینکه  بیان  با  اعتیاد  کارشناس  این 
و  فرهنگی  اجتماعی،  لحاظ سطح  از  الکل  معتادان 
اقتصادی از سطح بالاتری بخوردارند و ممکن است 
برایشان مقداری ناخوشایند باشد که وقتی برای درمان 
مراجعه می کنند، افرادی آنجا هستند که به مواد دیگر 
اعتیاد دارند، اظهار کرد: در مجموع می توان گفت که 
هنوز بحث درمان الکل در کلینک های ترک الکل در 
کشور جا نیفتاده است. وزارت بهداشت ادعا می کند 
که ۱۵۰ کلینیک را آموزش داده است و این کار در 
حال انجام است، اما فکر نمی کنم از این طرح خیلی 

استقبالی شده باشد.

معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه 
از ۵۶ میلیون کاربر اینترنت، ۲۰ میلیون نفر زیر ۲۰ سال سن دارند 
فقدان  دانش آموزی  حوزه  در  آسیب ها  از  بسیاری  بروز  علت  گفت: 

مهارت هایی چون سواد رسانه ای است که باید به آن توجه شود.
علیرضا کاظمی در نشست علمی تخصصی دختران دهه ۸۰ که 
باشگاه  در  دانش آموز«  دختران  بر  مجازی  فضای  »تأثیر  موضوع  با 
و  زنان  امور  حوزه  به  کمتر  توجه  به  اشاره  با  شد  برگزار  فرهنگیان 
بانوان گفت: هنوز با عدالت برای زنان در حوزه های مختلف از جمله 

اجتماعی، سیاسی و فرهنگی فاصله داریم.
از  رفت  برون  راه  تنها  حاضر  حال  در  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
مشکلات در جامعه امروز نماز و قرآن است اظهار کرد: مشکلاتی در 

فضای مجازی داریم و نیازمند ساختارسازی و توانمندسازی هستیم.
معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه 
در گذشته نهاد خانواده و مکتب خانه تربیت را شکل می داد و بعدها 
نهاد جامعه به آن افزوده شد گفت: در جامعه امروز فضای سومی به 

نام فضای سایبری نیز افزوده شده که ضریب نفوذ بالاتری دارد.
کاظمی افزود: فضای مجازی می تواند به عنوان ظرفیتی ارزشمند 
در اختیار نهاد تعلیم و تربیت قرار بگیرد، اما شروطی دارد که فراهم 
این  از  پرورش  و  آموزش  نظام  در  زیرساخت ها  و  استلزامات  شدن 

جمله است.

با بیان اینکه دانش آموزان در فضای فیزیکی مدرسه، خانه  وی 
و جامعه و همچنین فضای ذهنی و خیالی سیر می کنند عنوان کرد: 
امروز فضای جدید، فضای مجازی است که از آن تعبیر به شهر بی 

قانون می شود که خطرناک و غیرقابل کنترل است.
معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 
طبق آمارها ۲۰ میلیون نفر در اینستاگرام حضور دارند و ۵۶ میلیون نفر 
کاربر اینترنت در کشور داریم گفت: همچنین ۴۰ میلیون نفر کاربر شبکه 
مجازی و تلگرام هستند که ۴۰ درصد آنها از فیسبوک استفاده می کنند. 
از این ۵۶ میلیون کاربر اینترنت، ۲۰ میلیون نفر زیر ۲۰ سال سن دارند.

کاظمی ادامه داد: این آمار نشان می دهد جامعه ما بدون برنامه و 
کسب مهارت لازم و شتابزده وارد این فضا شده است که منجر به بروز 
آسیب هایی در نوجوانان شده است. اطلاعات بی کیفیت، غلط، انتشار 
شایعات، کاهش ارتباطات واقعی، تعارضات ارزش ها، شبهه افکنی در 

حوزه اعتقادی، نقض حریم شخصی از جمله این آسیب ها هستند.
به گفته وی، افراد بین  ۲۰ تا ۸۰ ساعت در هفته درگیر فضای 
مجازی هستند که اختلالاتی ایجاد کرده و عمده آن شکاف گفتمانی 
بین خانواده است که افراد را به سمت افسردگی سوق داده است و 
منجر به اختلال در روابط زناشویی شده است. فضای مجازی سبک 
زندگی را تغییر داده و پرخاشگری را در خانواده ها افزایش داده است.
معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه 

طبق آمارها حدود ۶۸ درصد طلاق ثبت شده در ۱۵۰ کشور دنیا به 
است  مجازی  فضای  در  دیگری  فرد  با  زوجین  از  یکی  ارتباط  علت 
ایجاد  اختلال  دانش آموزان  یادگیری  در  مجازی  فضای  کرد:  اظهار 
فضای  و یک  داشته  دنبال  به  اعتقادی  و  اخلاقی  پیامدهای  و  کرده 
مهم  دلایل  از  یکی  همچنین  است.  آمده  بوجود  هم  نگاری  هرزه 

بالارفتن سن ازدواج، فضای مجازی است.
حوزه  در  آسیب ها  از  بسیاری  بروز  علت  که  کرد  تاکید  وی 
باید  که  است  رسانه ای  سواد  چون  مهارت هایی  فقدان  دانش آموزی 

به آن توجه شود.

برای  آماده سازی شهری  با هدف  معلولین  آسان  و  ایمن  تردد 
استفاده همگان، در اولویت طراحی معابر شهری شمال تهران است 

و به اجرا می رسد.
به گزارش امتیاز؛ اسماعیل بدریان سرپرست شهرداری منطقه 
معلول  همکاران  جمع  در  معلولین  جهانی  روز  مناسبت  به  که  یک 
اظهار داشت  فوق  بیان مطلب  با  یافت  این منطقه حضور  شهرداری 
و  جسمی  توان  کم  شهروندان  و  است  همه  برای  شهری  تهران   :
حرکتی باید بتوانند مانند سایر شهروندان از تردد ایمن توام با سهولت 
های  پروژه  اجرای  در  یک  منطقه  اساس  همین  بر  شوند  برخوردار 

شهری، مناسب سازی معابر برای حضور بیشتر شهروندان معلول را در 
دستور کار خود قرار داده است.

وی گفت: در سال جاری بیش از ۴ هزار متر مربع پیاده رو در 
شمال تهران احداث شده است که در مسیرهای اصلی و پر تردد ، 
بهسازی مسیر عبوری برای کم توانان جسمی و حرکتی با اجرای شیار 

بندی و همسطح سازی دریچه ها و... اجرا شده است.
سرپرست شهرداری منطقه یک تصریح کرد: در زمینه مناسب 
پارک  ویژه  تابلوهای  نصب  مورد   ۲7۰ از  بیش  نیز  ترافیکی  سازی 
موانع  آوری  ، جمع  آنها  تردد  ویژه  محل  های  معلولین، خط کشی 

فیزیکی و همسطح سازی گذرگاه های عابر پیاده اجرا شده است و در 
بوستان ها نیز سعی شده مسیر تردد این عزیزان هموار و ایمن باشد.

نیز  یک  منطقه  شهرداری  معلول  همکاران  به  خطاب  بدریان 
و ظرفیت  توان  از  معلولان  برخی محدودیتهای  لحاظ  به  باید  گفت: 
تا فرصت حضور  استفاده کرد  با تجارب و تخصصشان  آنها متناسب 

معلولان  برای انجام بهتر وظایف فراهم شود.
 وی افزود: کارمندان معلول که امور شهروندان را در مجموعه 
شهرداری پیگیری میکنند و زحمت میکشند بیش از سایرین دارای 

اجر اخروی هستند و نزد پروردگار پاداش دریافت میکنند .

تسریع در روند اجرای شبکه فاضلاب 
شهری ورودی غربی پایتخت

بیشتر  هرچه  تعامل  از  منطقه ۲۱  شهردار 
غربی  ورودی  شهری  »مدیریت  مابین  فی 
هدف  با  تهران«  فاضلاب  شرکت  و  پایتخت 
تسریع در روند اجرای شبکه فاضلاب شهری این 

منطقه خبر داد.
به گزارش امتیاز، حسن رحمانی شهردار 
این منطقه ضمن بیان خبر فوق گفت: در جلسه 
فاضلاب  شرکت  مدیرعامل  عزالدین  مشترک 
تهران با معاونین و مدیران ارشد شهری منطقه 
۲۱ درخصوص افزایش سطح تعاملات بیشتر فی 
و  پایتخت  غربی  ورودی  شهری  مدیریت  مابین 
روند  در  تسریع  با هدف  تهران  فاضلاب  شرکت 
بحث  منطقه  این  فاضلاب شهری  اجرای شبکه 

و تبادل نظر شد.
خصوص  همین  در   ۲۱ منطقه  شهردار 
افزود: طی هماهنگی ها و توافقات انجام گرفته 
در این نشست مشترک، مدیریت شهری ورودی 
غربی پایتخت به عنوان حلقه واسط بین »شرکت 
تولیدی  کارخانجات  و  صنایع  و  تهران  فاضلاب 
خواهد  عمل  منطقه۲۱«  محدوده  در  موجود 
حاصل  صنعتی  پساب  از  گیری  بهره  با  تا  کرد 
از فعالیت تولیدی کارخانه ها در آبیاری فضای 
سبز شهری این منطقه گام مهمی برداشته شود.
اجرای  روند  شد:  یادآور  پایان  در  رحمانی 
تصفیه خانه های صنایع جهت استفاده بهینه و 
مطلوب از پساب تولیدی آنها، توسط »صاحبان 
صنایع، کارخانه ها و کارگاه های تولیدی بزرگ 
منطقه۲۱ و با همکاری مدیریت شهری ورودی 

غربی پایتخت« درحال انجام است.

تمهیدات شهرداری منطقه شش برای 
استقبال از روزهای برفی پیش رو

تمهیدات  به  اشاره  با  شهردار منطقه شش 
اندیشیده شده در سطح منطقه برای استقبال از 
با توجه به تجربه  روزهای برفی پیش رو گفت: 
برنامه های خاصی برای  سال قبل، امسال ویژه 
مشارکت شهروندان برای برف روبی معابر منتهی 

به منازل و درختان آن داریم.
دهداری  رضا  محمد  امتیاز،  گزارش  به 
پور با بیان اینکه تمامی مخازن شن و نمک در 
روبی  برف  آلات  ماشین  و  شده  تجهیز  منطقه 
اند گفت:  در مکان های مورد نظر مستقر شده 
همراهی شهروندان نیز کمک شایان توجهی به 
زمان  در  آل  ایده  شرایط  به  شهر  بازگرداندن 

بارش برف دارد.
تعلق  احساس  کرد:  تصریح  پور  دهداری 
شهروندان به شهری که در آن زندگی می کنند 
پویایی و شادابی هرچه بیشتر شهر می  موجب 
شود و به این منظور باید در حوزه های آموزشی 
صورت  مطلوبی  های  رسانی  اطلاع  فرهنگی  و 

گیرد.
امسال  اینکه  بیان  با  منطقه شش  شهردار 
پیش بینی های لازم برای هرس شاخه ها صورت 
گرفته و مراکز درمانی نیز به مخازن شن و نمک 
تجهیز شده اند گفت: با ارتباط مستمر با سازمان 
هواشناسی شرایط را برای روزهای برفی پیش رو 

رصد کرده تا غافلگیر نشویم.
دهداری پور با بیان اینکه تمهیدات ترافیکی 
خاصی نیز برای روزهای برفی در نظر گرفته ایم 
معابر  و  ها  بزرگراه  وجود  به  توجه  با  داد:  ادامه 
با  پر تردد در منطقه شش، همکاری های لازم 
پلیس راهور صورت گرفته و مخازن شن و نمک 
در فواصل مشخصی از بزرگراه ها قرار داده شده 
تمام صورت  هرچه  قدرت  با  روبی  برف  و  است 

خواهد گرفت.
شهردار منطقه شش با اشاره به ویژه برنامه 
شهروندان  امنیت  تامین  منظور  به  خاص  های 
گفت: با توجه به خطراتی که درختان خشک در 
هنگام بارش برف ایجاد می کنند نسبت به ایمن 

سازی معابر و بزرگراه ها اقدام خواهد شد.
و  نهرها  پاکسازی  همچنین  پور  دهداری 
از جمله  را  احتمالی  های  آبگرفتگی  رفع سریع 
منطقه  شهری  خدمات  نیروهای  های  کارویژه 

دانست.

شهردار منطقه 10 در پنجمین مجمع شهرداران 
آسیایی؛

زیست پذیری شهر به عنوان یکی 
از شاخص های مهم کیفیت زندگی 

مطرح است
مجمع  پنجمین  در   ۱۰ منطقه  شهردار 
شهرداران آسیایی که در شهر غازی آنتپ ترکیه 
کارگروه  در  سخنرانی  ایراد  ضمن  شد  برگزار 
تبادل  به  آسیایی  شهرهای  پذیری  زیست 
تجربیات منطقه در ۳ مقوله طب سوزنی شهری، 

رویش سبز و بازی های خیابانی پرداخت.
زیست  منطقه  شهردار  امتیاز،  گزارش  به 
های  شاخص  از  یکی  عنوان  به  را  شهر  پذیری 
مهم کیفیت زندگی برشمرد و تعامل شهروندان 
و فعالیت در موضوعات اجتماعی را از رویکردهای 
زیست پذیری عنوان کرد و به تشریح تجربیات و 
فعالیت های انجام شده منطقه در ۳ مقوله طب 
سوزنی شهری، رویش سبز و بازی های خیابانی 

پرداخت.
و  کلان  های  سیاست  ادامه  در  وی 
رویکردهای راهبردی و اقدامات خرد و تاکتیکی 
را در دو سر یک طیف قلمداد کرد که می بایست 
زیست  کیفیت  تامین  جهت  در  هم  موازات  به 

پذیری حرکت کنند.
اختتامیه  مراسم  حاشیه  در  زاده  صادق 
در  گفت:  مطروحه  مباحث  عمده  به  اشاره  با 
سه  در  آسیایی  شهرداران  نیز  ها  نشست  سایر 
تاب آوری و  حوزه مورد بحث »هوشمندسازی، 
زیست پذیری« از دانش و تجربه ارزنده و خوبی 
برخوردار بودند و این موضوع می تواند با همدلی 
و هم اندیشی و برگزاری نشست های تخصصی 
نتایج  کسب  برای  فرصتی  عنوان  به  مستمر  و 

مطلوب در شهرها قلمداد شود.
شهرداران  مجمع  پنجمین  است  گفتنی 
هوشمند،  آسیایی  رویکرد »شهرهای  با  آسیایی 
تاب آور و زیست پذیر« از ۸ تا ۱۱ آذر در غازی 

آنتپ ترکیه برگزار شد.

نگرشی نو برای ایجاد بازاری متفاوت
های  نشست  سلسله  از  نشست  اولین 
همایش  سالن  در  متفاوت  بازاری  نو-  نگرشی 
های  مشارکت  و  خدمات  رفاه  سازمان  های 

اجتماعی برگزار شد.
معاونت  همت  به  امتیاز،  گزارش  به 
با  و  سازمان  این  توانمندسازی  و  کارآفرینی 
نشست   ، سوبارش  کار  و  کسب  گروه  همکاری 
نگرشی نو- بازاری متفاوت، با حضور آقای پرند 
عضو هیئت علمی و رئیس پارک علم و فناوری 
رئیس  شهبازی  آقای   ، بهشتی  شهید  دانشگاه 
بسیج مهندسین کشور، آقای زارعی عضو هیئت 
دانشگاه  فناوری  و  علم  پارک  رئیس  و  علمی 
تهران، آقای اوالی جانشین معاون توانمندسازی 
های  شرکت  و  ها  آپ  استارت  و  کارآفرینی  و 
دانش بنیان برگزار شد. هدف از این نشست ها ، 
تبادل ایده و خلاقیت های متفاوت کارآفرینان، 
شرکت های دانش بنیان، استارت آپ ها، سرمایه 
گزاران و صاحبان صنایع با یکدیگر و همچنین 
برای رفع مشکلات  بررسی راهکارهای عملیاتی 
بازارهای  ساخت  برای  مشارکت  ایجاد  جدی، 
جدید و ایجاد کارگروه های تخصصی جهت هم 
افزایی بیشتر میان این افراد است. گفتنی است 
سلسله نشست های نگرشی نو- بازاری متفاوت ، 
هر دو هفته یک بار در روزهای سه شنبه تا آخر 
برگزار خواهد  تا ۵  از ساعت ۲.۳۰  سال جاری 

شد.

رحمان زاده همزمان با 12 آذر ماه خبر داد :
مناسب سازی سومین بوستان در 

منطقه13 جهت معلولان
همزمان با ۱۲ آذرماه،روز جهانی معلولان، 
سومین  سازی  مناسب  از  منطقه۱۳  شهردار 
داد  معلولان خبر  منطقه جهت  این  در  بوستان 
و گفت : بهسازی چهارمین بوستان نیز در سال 

آینده جهت توانیابان دردستور کار قرار گرفت.
اعلام  با  زاده  رحمان  امتیاز،  گزارش  به 
این خبرگفت: در راستای ارج نهادن به معلولان 
منطقه، طرح مناسب سازی بوستانها در اولویت 

کاری این منطقه قرار گرفت.
وی افزود: بوستان بهیان به عنوان سومین 
هفتاد  کنون  تا  که  اجراست   در دست  بوستان 
سال  پایان  تا  و  داشته  فیزیکی  پیشرفت  درصد 

جاری به اتمام خواهد رسید.
بدین  داشت:  اظهار   ۱۳ شهردارمنطقه 
منظور بوستانهای پیروزی و خیام اولین بوستانها 
معابر  احداث  با  آن  مناسب سازی  است که  یی 
و  رمپ  پارکی،  مبلمان  نصب  نابینایان،  ویژه 
لوپهای ویژه معلولین  و مسیر ویژه ویلچر انجام 

شده است.
به  حافظ  بوستان  کرد:   نشان  خاطر  وی 
جهت  توانیابان  ویژه  بوستان   چهارمین  عنوان 
اجرا  در سال آینده انتخاب و در دستور کار قرار 

گرفته است.
اینکه  بیان  با  پایان  در  زاده  رحمان 
می  که  دارند  وجود  جامعه  در  موفقی  معلولان 
های  توانمندی  از  دقیق  ریزی  برنامه  با  توان 
استفاده  خوبی  به  مختلف  های  حوزه  در  آنان 
زمینه  کردن  فراهم  با  باید  ما  شد:  یادآور  کرد 
سازی  مناسب  و  جامعه  در  معلولان  مشارکت 
محیط شهری و مکان های عمومی خواسته های 
معلولان را به واقعیت تبدیل کرده ، چون حفظ 
استقلال و وابسته نبودن به دیگران از مهم ترین 

خواسته آنان است.

برپایی بازارچه دستاوردهاي افراد 
دارای معلولین ذهني در قلب پایتخت

افراد  جهانی  روز  بزرگداشت  مناسبت  به 
شهری  مدیریت  همت  به  و  معلولیت  دارای 
معلولین  دستاوردهاي  بازارچه  شش،  منطقه 
برپا می  معلولین ذهني  انجمن  ذهني در محل 

شود.
به گزارش امتیاز؛ در این بازارچه تولیدات 
صنایع دستي افراد دارای معلولیت عرضه شده و 
آذرماه  روز سه شنبه ۱۳  توانند  می  شهروندان 
انجمن در جشنواره ویژه ای  با حضور در محل 
که به همین منظور برگزار می شود حضور پیدا 

کنند.
ذهنی  معلولین  انجمن  است  گفتنی 
مشاهیر،خیابان  مقام،خیابان  قائم  خیابان  در 

غفاري،پلاک ۱ قرار دارد.

احداث 4400 متر تونل و کانال 
جمع آوری آبهای سطحی در منطقه 15

تونل جمع آوری آبهای سطحی در خیابان 
نفیس منطقه ۱۵ تا پایان امسال به بهره برداری 

کامل می رسد.
به گزارش امتیاز، وحیدرضا محمدی شهردار 
منطقه درباره این خبر گفت: این تونل حدفاصل 
خیابان خاوران تا کانال شهرزاد به طول ۲ هزار متر 
در عمق ۵ متری زمین و با سطح مقطع ۱/۸ متری 
بر ۲۵  بالغ  ای  باهزینه  خاکریزان  شرکت  توسط 

میلیارد تومان احداث شده است.
آماده شده  آن  از  متر  گفته وی ۱۵۰۰  به 
است و ۵۰۰ متر باقی مانده آن تا پایان سال به 
بهره برداری می رسد. شهردار منطقه اضافه کرد: 
سطحی  آبهای  آوری  جمع  هدف  با   تونل  این 
بالادست  مناطق  آبهای  روان  و  خاوران  خیابان 
آن علاوه  کامل  برداری  بهره  با  طراحی شد که 
بر حذف انهار موجود در خیابان انورزاده، خاوران 
بسزایی در حفظ محیط  و شهید رضایی کمک 

زیست و ارتقای ایمنی منطقه می کند.
سرخ  کانال  احداث  به  ادامه  در  محمدی 
دولت  بزرگراه  تا  بسیج  میدان  حدفاصل  حصار 
آباد اشاره کرد و افزود: این کانال به منظور جمع 
سرریز  و  منطقه  محدوده  سطحی  آبهای  آوری 
کانال های موجود در هنگام بارندگی و افزایش 
ضریب ایمنی املاک و معابر مجاور کانال، ابتدای 

مهر به بهره برداری رسید.
کانال  این  فنی  مشخصات  تشریح  به  وی 
پرداخت و گفت: این پروژه به طول ۲ هزار و۴۰۰  
بر ۲۲  بالغ  ارتفاع ۴ متر  و  با عرض ۶ متر  متر 
میلیارد تومان توسط شرکت خاکریزان طراحی و 

احداث شده است.
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